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Seniorbofællesskabet Hjorteparken 

Bestyrelsesmøde nr. 51 

Dato: 16. august 2023  Sted: Fælleshuset  kl.: 19:00 

Referent: MMJ 

Afbud: Marianne G. og Arne    

__________________________________________________________ 

Referat: 

1. Godkendelse af dagsorden: Godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat fra seneste bestyrelsesmøde nr. 50: Godkendt. 

 

3. Formanden, orientering og drøftelse 

1. Status vedr. genoptagelse af skatteankesagen vedr. ejendomsskat i juni 2023: Vi ønsker 

ikke at der bliver ribbet op i den gamle sag, men vil fokusere fremadrettet. Bjarne har på 

opfordring fra sagsbehandler i Skatteankestyrelsen indsendt Hjorteparkens partsindlæg 

vedr. en genoptagelse af sagsbehandlingen der samtidig er sendt til vores afdelingschef i 

DAB. Partsindlægget indeholder bl.a. en opfordring til at meddele os, om det er nødvendigt 

eller hensigtsmæssigt for os at søge juridisk bistand i forbindelse med den videre 

sagsbehandling, som vi til dato, ikke har modtaget nogen tilbagemelding på, fra nogen af 

parterne. Vi afventer en nærmere tilbagemelding fra styrelsen og/eller DAB i løbet af den 

kommende tid og vil foreløbig orientere bofællerne om, at sagen nu er genoptaget. 

2. Orientering og drøftelse af tilbagemelding fra Brunata og DAB vedr. forbrugsregnskab 

2022.: Bjarne informerede om den dialog/korrespondance, han langt om længe havde haft 

med Lars Gissel fra DAB vedr. det udsendte forbrugsregnskab 2022 fra Brunata, der uden 

vores viden var udført efter Brunatas standardmetode, hvor forbruget hos den enkelte ikke 

er udregnet på basis af en ren forbrugsaflæsning i hver enkelt bolig, men i stedet er 

udregnet som en blanding af ren forbrugsaflæsning og en mindre del der er afregnet efter 

fordeling med ”faste andele” (boligstørrelse/m2 vedr. varme og ”haneandele” vedr. varmt 

vand). Dialogen med Lars Gissel førte ikke til nogen afklaring af hvorfor DAB ikke havde 

givet Brunata besked om det hidtil benyttede fordelingsprincip inden udsendelsen. I 

forlængelse af ovennævnte har Bjarne haft en drøftelse med Lars Gissel om fordele og 

ulemper ved at lave fordelingsregnskab på basis af ren forbrugsaflæsning eller ved en 

kombination forbrugsaflæsning og faste andele. Principielt siger Lars Gissel om dette 

følgende:       

1. Betaling af forbrug efter ren måleraflæsning giver den enkelte størst muligt 

incitament for at forbruge mindst mulig. 

2. Betaling efter rent forbrug indeholder imidlertid også flere kilder til urimeligheder, 

der afhænger af forskellige forhold i den enkelte bolig f.eks. 
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a. Manglende modregning af rør tab i ledningsnettet vedr. opvarmning af 

varmt vand i boliger, hvor de der forbruger mest, også kommer til at 

betale for de der forbruger mindst. 

b. Manglende kompensation for varmetab i forbindelse med gavlboliger 

contra boliger inde i hver enkelt boligklynge vedr. rumopvarmning. 

c. Manglende kompensation for varmetab mellem boliger med høje 

rumtemperaturer og boliger med lave temperaturer, vedr. opvarmning i 

opvarmningsperioden fordi lejlighedsskel ikke er varmeisolerede. 

På den baggrund kan Lars Gissel godt se, at der er grundlag for at se på, om vi i Hjorte-

parken skal bruge det ene eller det andet regnskabsprincip. Det vil han gerne bidrage til at 

vi får belyst og aftalt nærmere i samråd med Brunata inden næste års forbrugsregnskab 

vedr. 2023.  

Efter en længere drøftelse i bestyrelsen, hvor der pt. ikke er enighed om hvad der er det 

mest retfærdige fordelingsprincip, blev det konkluderet, at vi skal have fundet et endeligt 

princip for fordelingsregnskabet for Hjorteparken i samråd med Brunata og DAB snarest 

mulig. Bjarne vil på den baggrund kontakte Brunata og DAB for at vi sammen med dem kan 

få diskuteret og fastlagt den fremtidige model for udarbejdelse af forbrugsregnskab i 

Hjorteparken, som vi vil fremlægge for fællesskabet snarest mulig og inden vi skal have 

udarbejdet det kommende forbrugsregnskab for 2023. 

 

3. Drøftelse af AZ-forslag til ændring af dagsorden for Afdelingsmødet den 29.8.: Forslag, 

om at slette 3 punkter ved. valg til udvalg blev taget til efterretning. 

4. Orientering og drøftelse af skriv fra Per Johansen vedr. energiforbrug i boliger.: 

Bestyrelsen var enige om at spørgsmålene ikke egnede sig til et afdelingsmøde, hvilket 

Bjarne ville orientere Per Johansen om. Samtidig aftalte vi at Kjeld. kontaktede Per 

Johansen efterfølgende for en nærmere forståelse 

5. Orientering om KG/BJO-møde med Borgmester 10.8. m.fl. ang. BBR-registrering af 

Fælleshus: Kjeld og Bjarne orienterede om mødet med tre embedsfolk vedr. BBR-

registrering af Fælleshus, (borgmesteren var ikke til stede ved mødet). De tre embedsfolk 

kunne ikke hjælpe os til at skifte BBR nummer på vores fælleshus, da de ikke kunne ændre 

loven. De havde forståelse for vores ønske, men kommunen kunne kun bestemme de 

lovgivne rammer. Bestyrelsen var enige om at lade emnet ligge.  

6. Orientering vedr. 5 års eftersyn med Byggeskadefonden den 15.8.: Bjarne havde møde og 

gennemgang med en Arkitekt fra Pålsson Arkitekter, der er udpeget af Byggeskadefonden 

til at forestå 5 års eftersyn. Arkitekten havde på forhånd en række forhold som han var 

forpligtet at se nærmere på. I forlængelse heraf fremlagde Bjarne en række forhold / 

emner, som set med Hjorteparkens øjne kunne være relevante for os at få 

Byggeskadefondens vurdering af, forud for 5-års eftersynet med totalentreprenøren 

Skjøde. Emnerne der blev fremført, var bl.a. følgende: 

6.1. Ventilation: Defekte lejer i Nilan varmepumper 

6.2. Tilstopning af ventiler i varmesystemet: (Danfoss ventiler) 

6.3. Kabler i terræn: Ikke korrekt nedgravede elkabler i private haver. Styrer gulvvarmen. 
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6.4. Fælleshus revner i murværk: Evt. fejl i tagkonstruktion.  

6.5. Sætninger i fliser v. Fælleshus: Omkring kloakker og brønde. 

6.6. Flisegulve i Boliger og Fælleshus: Defekte fuger og løse fliser - enkelte huse. 

6.7. Gavlvæg: Revner i murværk ved nr. 36. 

6.8. Sætninger i udv. fliser boliger: Ved brønde og tagbrønde 

6.9. Teknikbrønde: Indsivende vand i teknikbrønde, bryggers – boliger. 

6.10. Klimaskærm: Fugt på gavle. 

6.11. Vandafledningsforhold udearealer boliger.  

6.12. Træfacader mod jord. 

6.13. Udhusdøre. 

6.14. Udløb ved vinduer. 

6.15. Manglende afrensning facadetegl: Mange steder. 

6.16. Indtrængning af insekter og mus mm: I træfacader og tag rum. 

6.17. Tag udfordringer: Eftermonteret underbeklædning falder ned - Kun pigefløjen 

6.18. Lydisolering lejlighedsskel boliger: Evt. mangelfuld lukning af fuger v. kipbjælke 

6.19. Terræn/belægning.  

Med udgangspunkt i gennemgangen udarbejder Arkitekten en rapport til byggeskade-

fonden, som herefter udarbejder den endelige 5 års rapport. Denne sendes til 

Hjorteparken / DAB. Som bygherre har vi, i samarbejde med OK-Fonden som er vores 

forretningsfører på byggesagen med Skjøde, pligt til at inddrage Byggeskadefondens 

rapport i grundlaget for indkaldelsen til 5 års eftersynet med Skjøde. Jf. reglerne skal OK-

Fonden indkalde Skjøde til 5 års eftersyn i Hjorteparken umiddelbart efter nytår 2024.   

Bjarne informerede om, at Hjorteparken har tegnet en 30-årig byggeskadeforsikring hos 

Byggeskadefonden, der skal give en ekstra sikring mod væsentlige skader på byggeriet 

efter udløbet af entreprenørens byggegaranti på 5 år fra byggeriets ibrugtagning. 

Byggeskadefondens præmie for forsikringen består af et engangsbeløb på ca. 500 t.kr, der 

er tegnet og betalt over anskaffelsessummen for byggeriet. Forsikringen dækker ikke 

kosmetiske eller mindre og/eller uvæsentlige fejl og mangler ved et byggeri efter udløbet 

af 5 års perioden. 

7. Status og drøftelse vedr. færdiggørelsen af oplæg til opdatering af råderetsregler (DAB): 

Udsat til efter afdelingsmødet. 

 

8. Status indkaldelse til Budgetmøde (ordinært afdelingsmøde) den 29.8.2023, herunder: 

8.1. Evt. kommentering af Budgetforslag fra DAB vedr. 2024: Ingen kommentarer. 

 

9. Andet 

9.1. Rykket DAB for underskrevet vedtægt fra 13. juni 2022 (skal på hjemmesiden): 

Vedtægter fra 13 juni 2022 ligger nu underskrevet på hjemmesiden. 

 

9.2. Opdatering af hjemmeside: Der har været udfordringer for interessenter til vores 

bofællesskab at komme ind på hjemmesiden og hente vores ansøgningsskema. Kjeld 

orienterede, at der havde været nogle problemer og ville se på det. 
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9.3. Henvendelse fra DAB ang. besøg af ”DAB’s Aktive Fællesskaber”: Bestyrelsen er positiv 

overfor et besøg og beder DAB komme med et forslag. 

 

9.4. Valg til bestyrelse 2023: Ingen kommentarer. 

 

9.5. Andet: intet at bemærke  

 

10. Bestyrelsesmedlemmer, orientering og drøftelse 

1. Andet 

a. J.T.3 Ventilationsrenovering: Vi har bedt JT3 om af få en faglig vurdering samt en 

rapport på Skjødes indreguleringsrapporter vedr. emhætter/ventilation i foråret. 

JT3 har været her, kommenterede arbejdet og tog billeder. Vi modtog en regning 

fra Modstrøm, da det i mellemtiden viste sig at JT3 var købt op af Modstrøm. Vi har 

kun modtaget billeder og en regning fra Modstrøm. Bjarne har skrevet til Modstrøm 

at de modtager ingen penge før vi har modtaget en skriftlig rapport på deres 

arbejde. 

b. Husorden: Til næste fællesmøde vil der blive fremlagt et oplæg til en revideret 

husorden. 

c. Forslag fra Arne vedr. valg til udvalg og grupper: Forslaget tages op på et 

kommende fællesmøde.  

11. Sager til behandling 

1. Ansøgning fra flaglaugh ang. udskiftning af Vimpel: Ansøgningen blev godkendt. 

2. Ansøgning fra sportsgruppen ang. indkøb af kroketspil: Ansøgning blev godkendt.  

3. Evt. forslag til punkter på dagsorden til Budgetmøde (ordinært afdelingsmøde) 29.8. 

a. Evt. jf. pkt. 3.3: Vendes med DAB, inden udsendelse af endelig dagsorden. 

4. Kommende møder.  

a. Vedtagne møder: 

1. 29.8.2023  Budgetmøde (ordinært afdelingsmøde) 

2. 4.9.2023 Bestyrelsesmøde (51) 

3. 6.9.2023 OG bestyrelsesmøde 

 

b. Vedtagne nye datoer/møder: 

1.  4.9.23. Bestyrelsesmøde nr. 52. 

2. 26.9.23. Fællesmøde nr.18 

3. 11.10.23  Bestyrelsesmøde nr.53  

4.  8.11.23 Fællesmøde nr.19 

5. 21.11.23 Bestyrelsesmøde nr. 54 

Eventuelt: Intet. 


